
DRUHÁ PÔSTNA NEDEĽA B 
 

     V duchu sa prenesme na horu Tábor, kde sa táto udalosť odohrala, keď sa pred 

tromi apoštolmi Pán Ježiš premenil. Boli to Peter, Jakub a Ján. Je zvláštne, že ani 

jeden z nich túto udalosť neopísal, ale kto ju napísal, boli traja evanjelisti Matúš, 

Marek a Lukáš, hoci oni pri tejto udalosti neboli svedkami.  

     Zaujímavé je, že všetci traja evanjelisti začínajú opisovať túto udalosť rovnako. 

Píšu, že sa stala na ôsmy deň po týchto slovách a udalostiach... Po akých slovách 

a udalostiach? Chronologicky sledujme Pána Ježiša, ktorý niekoľko mesiacov pred 

svojím umučením opúšťa natrvalo Kafarnaum, ide s apoštolmi k úpätiu hory Hermon 

k prameňu rieky Jordán, kde udeľuje primát Petrovi (Mt 16, 18). Potom prechádzal cez 

mestá Týrus a Sidon a odtiaľ popri Nazarete a dedine Naim pod Tábor. Táto cesta sa 

udiala počas ôsmich dní, kedy s apoštolmi prišiel pod horu Tábor, kde nechal 

ostatných apoštolov a so spomínanými tromi apoštolmi vystúpil, podľa tradície, na 

horu Tábor. Preto podľa tradície, lebo všetci traja evanjelisti pri opise udalosti 

neuvádzajú meno Tábor, iba píšu, že ich Ježiš vyviedol na vysoký vrch do samoty. 

     Znalci Písma svätého si dlho dávali otázky, prečo sa Pán Ježiš pred apoštolmi 

premenil. Vysvetlenie je také, že aj s apoštolmi mal problémy, aby pochopili 

správnosť jeho poslania, prečo prišiel na svet. Aj oni boli – ako ostatní – presvedčení, 

že Ježiš má byť ten Mesiáš, ktorého nečakali ako predpovedaného prorokmi, ale ako 

vysloboditeľa od nenávidených Rimanov. Pán Ježiš im chcel jasne naznačiť, že sa mu 

nejedná o založenie nejakej ríše alebo kráľovstva tohto sveta, ktoré bude mať síce 

začiatok, ale ako všetky kráľovstvá aj svoj koniec. Jemu záležalo na tom, aby im 

ukázal na svojom premenení krásu kráľovstva nie pozemského, ale nebeského. Výjav 

jeho premenenia musel byť úžasný, keď apoštoli neboli schopní povedať ani slovo, len 

Peter ťažko vyslovil vetu: „Pane, dobre je nám tu, postavím tu tri stánky...“ Pritom 

nevedel, čo hovorí. Pán Ježiš svojím premenením im chcel ukázať, že jeho kráľovstvo 

nemá pozemské poslanie v ich ponímaní, ale také, ako to neskôr napísal svätý Pavol, 

že: „Ani oko nevidelo, ani ucho nepočulo, ani do ľudského srdca nevstúpilo, čo 

pripravil Boh tým, ktorí ho milujú“ (1 Kor 2,9). A tiež po zoslaní Ducha Svätého, 

svätý Peter vyznal, keď pochopil skutočnosť Ježišovho premenenia, ako to napísal vo 

svojom druhom liste (odporúčam prečítať 2 Pt 1, 16-18). 

     Všimnime si z počutého textu, že pri Ježišovom premenení sa vedľa neho objavili 

dve najväčšie osobnosti. Mojžiš, ktorý zastupuje patriarchov a Eliáš, ktorý zastupuje 

prorokov. Evanjelista Lukáš napísal, že: „Zjavili sa v sláve a hovorili o jeho odchode, 

ktorý sa mal uskutočniť v Jeruzaleme“ (Lk 9, 31). Teda, rozprávali sa o utrpení 

a ukrižovaní v Jeruzaleme. Tu jasne vidíme, Hora Tábor a Hora Kalvárie sú dve akoby 

spojené nádoby a jedna bez druhej nemôže byť. Čiže tým Pán Ježiš svojím 

premenením ukázal, že do Nebeského kráľovstva sa vstupuje cez utrpenie a kríž. 

     Toto platí aj pre nás v dnešnej dobe, lebo často nedokážeme pochopiť zmysel 

utrpenia. Utrpenie považujeme za Boží trest. Neraz som vo svojej praxi počul niekoho, 

kto bol vážne chorý. ako si sťažoval: „Prečo ma Pán Boh tresce, veď som nebol zlým 

človekom.“ Ja som sa zvykol opýtať: „Kto vám povedal, že vás Pán Boh tresce?“ Pán 

Boh nie je taký, ktorý by sa kochal v biede a bolesti človeka, ale buďme si istí, že naše 

utrpenie potrebuje. Možno sa zadivíte tomu, čo som napísal: „Pán Boh ma 

potrebuje?“ Áno, aj keď je to ťažko pochopiteľné. On potrebuje naše utrpenie pre 

záchranu nejakej duše. Mám s tým viaceré skúsenosti. Alebo si môžeme povedať, že je 

to potrebné aj pre mňa osobne – pre moju spásu. 

     Po prvom ročníku teológie cez veľké prázdniny som navštívil na východnom 

Slovensku spolužiakov, s ktorými sme v Giraltovciach navštívili jednu rodinu, v ktorej 

ležal na lôžku mládenec, ktorý mal niečo cez 20 rokov. Od narodenia bol mrzák, lebo 



sa narodil takmer úplne bez rúk a nôh. Ja som si myslel, že na posteli uvidím kopu 

nešťastia, ale na moje prekvapenie videl som veselého a šťastného človeka, ktorý aj 

nás bohoslovcov povzbudzoval. Chlapci – hovoril – modlím sa za vás, aby z vás boli 

dobrí kňazi a tiež svoj životný údel obetujem aj za obrátenie hriešnikov. Na to sa 

zabudnúť nedá. 

     Milí priatelia. Viem, že je to ťažké pochopiť, prijať utrpenie ako povolanie, ale 

pri pohľade na kríž si uvedomujeme, že akou cestou sme boli vykúpení. Výstižne to 

napísal apoštol Peter:  „ ...boli ste vykúpení nie porušiteľným striebrom alebo zlatom, 

ale drahou krvou bezúhonného a nepoškvrneného Baránka“ (1 Pt 1, 19). 
 

     Pripravil Martin Mojžiš, sprievodca pútnikov. 

 

 


